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OSNUTEK ZAPISNIKA
2. seje Odbora za spremljanje 

Programa evropske kohezijske politike v obdobju 2021–2027
Lipica, četrtek 9. novembra 2023

2. redna seja Odbora za spremljanje Programa evropske kohezijske politike v obdobju 
2021–2027 (v nadaljevanju OzS) je potekala v četrtek, 9. novembra 2023 od 9.51 ure 
dalje v  Lipici. Sejo OzS je vodil predsednik OzS, državni sekretar mag. Marko Koprivc 
iz Ministrstva za kohezijo in regionalni razvoj (v nadaljevanju MKRR).

Prisotni člani OzS ali namestniki po pooblastilu, prisotnih 39 od 43 vseh članov:
- Ministrstvo za kohezijo in regionalni razvoj: mag. Marko Koprivc;
- Ministrstvo za kohezijo in regionalni razvoj: Matjaž Dragar;
- Ministrstvo za kohezijo in regionalni razvoj: Tanja Rener;
- Ministrstvo za kohezijo in regionalni razvoj: Robert Drobnič;
- Ministrstvo za gospodarstvo, turizem in šport: Sibil Klančar;
- Ministrstvo za finance: Evelyn Filip;
- Ministrstvo za finance, Urad RS za okrevanje in odpornost: Josip Mihalic;
- Ministrstvo za digitalno preobrazbo: Katarina Zadnik;
- Ministrstvo za infrastrukturo: Nataša Štor Zagoričnik, namestnica Monike Pintar 

Mesarič;
- Ministrstvo za okolje, podnebje in energijo: Klemen Košir; 
- Ministrstvo za naravne vire in prostor: Rok Klemenčič;
- Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti: Nika Juvan;
- Ministrstvo za solidarno prihodnost: Ana Černe namestnica od Klemen Ploštajner;
- Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano: Urška Keše;
- Ministrstvo za visoko šolstvo, znanost in inovacije: Brigita Žakelj;
- Ministrstvo za vzgojo in izobraževanje; Janez Žužek;
- Ministrstvo za kulturo: Irena Marš;
- Ministrstvo za zdravje: Urška Maček namestnica Mojce Presečnik;
- Ministrstvo za pravosodje: Metka Vanček;
- Ministrstvo za javno upravo: Jelena Tabaković;
- Urad RS za makroekonomske analize in razvoj: Laura Južnik Rotar, namestnica 

Alenke Kajzer;
- Statistični urad Republike Slovenije: Sanja Cvajdik; 
- Gospodarska zbornica Slovenije: Marjana Majerič, namestnica Vesne Nahtigal;
- Obrtno-podjetniška zbornica Slovenije: Maja Rigač;
- Zveza svobodnih sindikatov Slovenije: Nina Štrajhar, namestnica Andreja Zorka;
- KNSS – Neodvisnost konfederacija novih sindikatov Slovenije: mag. Emil Kumer;
- Konfederacija sindikatov Slovenije – PERGAM: Nina Mežan;
- Združenje delodajalcev Slovenije: Lan Wudler;
- Zavod Center za informiranje, sodelovanje in razvoj nevladnih organizacij – 

CNVOS: Tina Divjak,
- Umanotera, Slovenska fundacija za trajnostni razvoj kot predstavnik nevladnih 

okoljevarstvenih organizacij, izbran s strani Zavoda Center za informiranje, 
sodelovanje in razvoj nevladnih organizacij – CNVOS: Jonas Sonnenschein;

- Mladinski svet Slovenije: Eva Kotnik;



- Razvojni svet kohezijske regije Vzhodna Slovenija (VKR): Brina Lazar, namestnica 
Saše Aleksandra Arsenoviča;

- Razvojni sveta kohezijske regije Zahodna Slovenija (ZKR): Lilijana Madjar;
- Združenje občin Slovenije: Robert Smrdelj;
- Združenja mestnih občin Slovenije: Saša Heath-Drugovič;
- Regionalna razvojna agencija Zasavje, Zagorje ob Savi: Jani Medvešek;
- Razvojna agencija Savinjsko-šaleške regije, d. o. o: Biljana Škarja;
- Zavod invalidskih podjetij Slovenije/Nacionalni svet invalidskih organizacij 

(NSIOS): Mojca Vavpotič, namestnica Mateje Toman;
- Rektorska konferenca Republike Slovenije: Miralem Hadžiselimović.

Ostali prisotni po členu 4(4) Poslovnika (1):
- Konfederacija sindikatov javnega sektorja: Martina Vuk.

Ostali prisotni:
- Evropska komisija, DG REGIO: Zsolt Szokolai, Gašper Kavšek, Mihaela Beer, 

Thomas Bickl, Andreja Rast, Denisa Tanase, Martina Repnik;
- Evropska komisija, DG EMPL: Egbert Holthuis, Jana Trošt, Bojana Rožič;
- MF-UNP: Mirjam Novakovič, Franci Prelesnik;
- Ministrstvo za kohezijo in regionalni razvoj: Mojca Aljančič, Petra Potrpin Bertole, 

Jerneja Stanišič, Tina Čuček Šmid, Maja Martinšek, Boštjan Trampuš, Marko 
Hren, Dijana Pirc, Anja Močnik, Alja Dražumerič, Mojca Šteblaj, Darja Zorko 
Mencin, Petra Strugar, Petra Helbel, Gorazd Jenko, Romana Jenko, Andreja 
Podpeskar, Janika Gregorič Zečevič, Anja Košmerl, Lucija Unuk, Sergeja Kariž, 
Klemen Zaletel, Andreja Jenko, Nataša Rojšek;

- Ministrstvo za gospodarstvo, turizem in šport: Nataša Florjančič;
- Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti: Marija Križan;
- Ministrstvo za visoko šolstvo, znanost in inovacije: Tatjana Pezdir, Damjana Karlo;
- Ministrstvo za javno upravo: Petra Jambrošič;
- Ministrstvo za naravne vire in prostor: Mojca Kavčič;
- Ministrstvo za kulturo: Petra Rihtaršič;
- Ministrstvo za zdravje: Urška Maček Možina;
- Ministrstvo za digitalno probrazbo: Tamara Svetlič;
- Ministrstvo za okolje, podnebje in energijo: Miha Muhič; 
- Gospodarska zbornica Slovenije: Katja Bučan;
- Računsko sodišče RS: Nina Krnjak Lenaršič, Simona Cokan;
- Tjaša Štamcar.

Odsotni člani (4):
- Varuh človekovih pravic RS: Urška Nardoni, odstopna izjava;
- Zagovornik načela enakosti: Katja Grubar;
- Transparency International Slovenia – društvo Integriteta: Maruša Babnik;
- Skupnosti občin Slovenije: Ivan Žagar.

Odsotni po členu 4(3) Poslovnika (2):
- Urad Vlade RS za narodnosti;
- Svet Romske skupnosti Republike Slovenije.

mag. Marko Koprivc, državni sekretar MKRR in predsedujoči Odboru je napovedal 
drugo sejo Odbora za spremljanje Programa za izvajanje evropske kohezijske politike 
za obdobje 2021–2027 (v nadaljevanju Program) in predal besedo ministru dr. 
Aleksandru Jevšku. 



Pozdravni nagovor 

dr. Aleksander Jevšek, minister MKRR: »Spoštovane članice in člani Odbora za 
spremljanje, posebej pozdravljeni predstavniki Evropske komisije, drage prijateljice in 
prijatelji. Marca 2023 smo se prvič sestali v taki sestavi in od takrat naprej ste opravili 
izjemno delo. Jaz se vam na tem mestu najprej zahvaljujem za vaše delo iz več 
razlogov: prvič, ker smo bili časovno zelo limitirani, drugič pa zaradi tega, ker zadnji 
dve leti in več stopamo iz ene krize v drugo krizo. Kljub temu uspemo držati tempo v 
zaključevanju starega kohezijskega obdobja 2014–2020, ki ga Slovenija uspešno 
zaključuje. Ta trenutek smo na 94 % počrpanih sredstev, če temu tako rečemo, in do 
konca leta bomo nedvomno dosegli cilj, ki smo si ga skupaj zastavili, tj. 100 % črpanje 
sredstev iz kohezije 2014–2020. Vstopili smo tudi v novo kohezijsko obdobje 2021–
2027 in v tem trenutku imamo za 60 mio EUR odločitev o podpori in jih pričakujemo do 
konca leta za okoli 140 mio EUR, skupaj do 200 mio EUR. Ob vsem tem, da smo 
vstopili in prestopili energetsko krizo in najhujšo ekološko nesrečo v zgodovini 
Slovenije, kjer je praktično dve tretjini, dobri dve tretjini poplavila voda. To nam je vzelo 
tudi na Ministrstvu za kohezijo in regionalni razvoj veliko energije, veliko dela in na tem 
dela celotna Vlada RS z vsemi ministrstvi. To sem predstavnikom Evropske komisije 
tudi predstavil, da je Slovenija od meseca avgusta vključena v reševanje tega, kar je 
uničila voda. Škoda je izjemno velika, izjemno visoka. Ukvarjamo se, ko prihaja zima, z 
nastanitvijo ljudi, da bodo na toplem, z vzpostavitvijo infrastrukture in vsega ostalega, 
kar bomo potrebovali za obnovo in razvoj območij, ki so jih prizadele poplave. Na tem 
mestu želim vsem predstavnikom ministrstev izreči zahvalo in posebno zahvalo tudi 
predstavnikom Evropske komisije, ker ko smo pripravljali vlogo za sredstva iz 
Solidarnostnega sklada. Predsednica Evropske komisije von der Leyen je obiskala 
Slovenijo, sam pa sem poklical po telefonu evropsko komisarko Ferreira. V naslednjih 
dneh sem tudi obiskal Evropsko komisijo in opravil enourni pogovor s predstavniki na 
čelu s komisarko Ferreira, ki je dala Sloveniji in meni osebno velik pogum. Zaradi tega, 
ker je povedala, da bo komisija fleksibilna in da nam tudi s fleksibilnostjo pri odpiranju 
nove finančne perspektive in pri načrtovanju projektov v novi finančni perspektivi stala 
ob strani. Zaradi tega še enkrat hvala. Oddali smo en teden pred rokom vlogo za 
sredstva iz Solidarnostnega sklada, pričakujemo odgovor komisije. Obetamo si avans, 
za katerega smo zaprosili in v naslednjem letu potem tudi ostala razpoložljiva sredstva, 
za katera se zavedamo, da jih ni na pretek, kajti naravne katastrofe nas iz dneva v dan 
presenečajo znova in znova. Zaradi tega je tudi Slovenija preko svojih poslancev v 
Evropskem parlamentu podpornica ideje, da se sredstva iz Solidarnostnega sklada 
povečajo, kajti naravnih katastrof bo še več in države članice bomo denar potrebovale. 
Potrebuješ ga pa hitro in takoj, da lahko pomagaš ljudem. Ko smo bili na neformalnem 
zasedanju v Murcii pred tedni, smo se ministri za kohezijo in regionalni razvoj 
pogovarjali, kako naprej s kohezijo. Ne samo 2021–2027, ampak tudi po letu 2027. 
Kako, kakšne cilje si bomo zastavili in skupno v tem trenutku je to, da moramo biti vsi 
skupaj, tako na nivoju Evropske komisije kot na nivoju držav članic posameznih 
ministrstev, bolj fleksibilni. Da bo potrebno verjetno veliko mehanizmov, ki so na 
razpolago in so nastali in bili zelo koristni za razvoj Evrope, združevati. Na različnih 
mehanizmih delajo isti ljudje in zato prihaja tudi do problemov. O tem se bomo 
pogovarjali tudi na formalnem zasedanju v Bruslju konec meseca novembra in ministri 
bomo naredili vse za to, da denar v skladu z evropskim pravnim redom, s pravnim 
redom držav čim prej pride do upravičencev. Do ljudi, do občin in do podjetij, tako da 
bodo podjetja lahko konkurenčna ostalim gospodarstvom v svetu. Želim vam danes 
uspešno delo. Hvala lepa vsem sodelavkam in sodelavcem za to, da ste pripravili 
sestanek Odbora v biseru Slovenije, kjer imamo najlepše konje na svetu, lipicance in 
simbol teh konjev je plemenitost in moč. In plemenitost in moč naj bo tudi simbol 
našega Odbora. Hvala lepa.«



mag. Marko Koprivc, državni sekretar MKRR, se je ministru zahvalil za spodbudne 
besede in obisk seje OzS, na kateri se srečujemo že drugič v letošnjem letu. V skladu 
z dogovorom na prvi seji OzS na Brdu pri Kranju in s priporočili Evropske komisije, se 
bo OzS po potrebi sestajal pogosteje kot samo enkrat letno in v večjem številu  (preje 
33, sedaj pa 43 članov z glasovalno pravico in 2 vabljena nečlana brez glasovalne 
pravice). Vključenih je in bo še več ključnih deležnikov, ki lahko vplivajo na to, kam se 
bodo razvojna sredstva v tem programskem obdobju namenila. MKRR poleg OzS tudi 
na ostalih nivojih deluje vključujoče in skuša usklajevati interese s čim širšim krogom 
deležnikov. Na podlagi priporočil predstavnikov EK je MKRR uvedla neformalne 
posvete s ključnimi deležniki, pa tudi s predstavniki starejših, z mladinskimi 
organizacijami in vsemi tistimi deležniki, ki vplivajo na življenje ljudi. Ob zaključku stare 
finančne perspektive se pričakuje, da bo vloženo dodatnih 100 mio EUR, da bo 
dosežen cilj 100 % koriščenja sredstev. Zamuda pri črpanje sredstev iz nove finančne 
perspektive izhaja iz objektivnih razlogov v težki situaciji po poplavah. Zahvalil se je 
Evropski komisiji za pomoč in za obisk predsednice EK, ki je ponudila pomoč pri 
črpanju sredstev EKP t.i. fleksibilnost. MKRR je napovedal tudi spremembo Programa, 
še preje pa mora OzS razpravljati in potrditi merila za izbor operacij za CP4. 

g. Egbert Holthuis, EK DG EMPL, se je zahvalil članom OzS, socialnim partnerjem, 
civilni družbi, organu upravljanja ter organu za potrjevanje in revizijskemu organu. 
Povedal je, da je v Lipici je čudovita lokacija in napovedan je zanimiv dnevni red. 
Pomembno je, da se dogovori o prednostnih nalogah za prihodnje obdobje za 
ukrepanje v gospodarstvu in ob krizah. Za obdobje 2014–2020 so dobili zagotovilo, da 
bo dosežena skoraj popolna absorpcija, za obdobje 2021–2027 pa ni veliko časa do 
leta 2029. Za ESS je potrebno izkoristiti povratne informacije, da se partnerji v celoti 
vključijo v postopke in ukrepe za naslednjih pet let. Pomembna je kakovost in 
financiranje pravih namenov, da se Sloveniji pomaga pri pomanjkanju znanj in 
spretnosti, s katerimi se sooča pri zastopanosti ljudi na trgu dela, ljudi z nizkimi znanji 
in migranti. EK pomaga Sloveniji ohraniti konkurenčnost v spremenljivem svetu, pri 
digitalnem in zelenem prehodu ter skrbi za blaginjo Slovenije in njenih državljanov. 
Srečanje OzS bo postavilo temelje za prihodnja leta.

g. Zsolt Szokola, EK DG REGIO, se je zahvalil za organizacijo srečanja na podeželju, 
na območju za spodbujanje regionalnega razvoja. Glavni cilj EK je v skladu z 
nacionalnimi strategijami izboljšati kakovost življenja za vse. Zahvalil se je vsem, ki si 
prizadevajo pomagati po poplavah, vendar je opozoril, da je skrajni čas, da se začne 
izvajati Program 2021–2027. Potrebno je pohiteti z objavami razpisov, da se bodo 
upravičencem odprle možnosti, da izkoristijo kohezijska sredstva. Članov bodo 
predstavljena merila za CP 4, ki odpirajo možnosti objav. V tem procesu se ne sme 
podcenjevati pomena usklajevanja, sodelovanja med PO, ministrstvi in OU, pa tudi 
med člani OzS in nevladnimi ter socialnimi partnerji. Ministrstva so predstavila nekaj 
dobrih primerov organiziranja partnerstva pri pripravi razpisov. Pozval je, da se 
nadaljujejo partnerstvo z nevladnimi organizacijami, s socialnimi in gospodarskimi 
partnerji kot je zapisano v kodeksu ravnanja za partnerstvo. 

Ugotavljanje sklepčnosti

Ob preverjanju sklepčnosti ob 9.51 uri je bilo v dvorani prisotnih 39 članov ali 
namestnikov z glasovalno pravico, kar je več kot polovica od vseh 43 članov. Sprejet je 
bil:

Sklep: Odbor za spremljanje Programa evropske kohezijske politike v obdobju 
2021–2027 je sklepčen.



1. Predstavitev in potrditev dnevnega reda

mag. Marko Koprivc, MKRR je povedal, da je bil predlog dnevnega reda z gradivi za 
2. sejo v Lipici članom OzS skupaj z osnutki sklepov pravočasno 10 dni pred sejo 
posredovan po elektronski pošti 25. oktobra 2023 vendar brez prezentacij, ki še niso 
bile pripravljene. Predlagal je, da se točka 4. predstavitev dobrih praks socialnih 
partnerjev v 2014–2020 Zavoda republike Slovenije za zaposlovanje izvede po kosilu. 
Za točki 8. Predstavitev koncepta Novi evropski Bauhaus in 9. Predstavitev 
spremembe Meril za izbor operacij v okviru Programa evropske kohezijske politike v 
obdobju 2021–2027, verzija 1.1 pa je predlagal, da se obravnavata ločeno.

Predlagani dnevni red
1. Predstavitev in potrditev dnevnega reda
2. Potrditev zapisnika 1. redne seje Odbora za spremljanje Programa 

evropske kohezijske politike v obdobju 2021–2027
3. Predstavitev izvajanja Programa evropske kohezijske politike v obdobju 

2021–2027
 predstavitev napredka pri izvajanju Programa v obdobju 2021–2027 in 

krepitev upravnih zmogljivosti, 
 predstavitev stanja izpolnjevanja omogočitvenih pogojev in 
 napredek pri izvajanju operacij strateškega pomena – predstavitev 

strateškega projekta Zasavja – Center za demonstracijo in usposabljanje na 
področju brezogljičnih tehnologij

4. Predstavitev načrtov v obdobju 2021–2027 – napovedi ukrepov do konca 
leta 2023 in v letu 2024
 predstavitev izvajanja in načrtov posameznih posredniških teles: MGTŠ, 

MZI, MNVP, MOPE, MVZT, MVI, MDDSZ, MSP, MJU, MK, MP, MDP, MZ, 
PO-MKRR, ZMOS)

 predstavitev dobrih praks socialnih partnerjev v 2014–2020 in načrti v 
obdobju 2021–2027 – ZZZS

5. Predstavitev aktivnosti organa za računovodenje in organa za revidiranje

12.00 – 13.00 Kosilo 

13:00 – 15:00
6. Predstavitev komunikacijskih aktivnosti kohezijske politike 2021–2027
7. Predstavitev vrednotenj v obdobju 2014–2020 ter uporaba izkušenj v 

obdobju 2021–2027 ter predstavitev načrta vrednotenj kohezijske politike 
2021–2027

8. Predstavitev koncepta Novi evropski Bauhaus
9. Predstavitev spremembe Meril za izbor operacij v okviru Programa 

evropske kohezijske politike v obdobju 2021–2027, verzija 1.1 
10. Razno

mag. Marko Koprivc, MKRR je vprašal je, ali ima kdo predlog za dopolnitev 
predlaganega dnevnega reda in ker nihče ni predlagal dopolnitve v točki razno, se je 
izvedlo glasovanje: ZA je bilo 39 ob preverjanju sklepčnosti prisotnih članov ali 
namestnikov, nihče ni bil proti ali vzdržan. Sprejet je bil:

Sklep št. 2: Odbor za spremljanje sprejme predlagani dnevni red. 



2. Potrditev zapisnika 1. redne seje Odbora za spremljanje Programa 
evropske kohezijske politike v obdobju 2021–2027

Na glasovanje je bil dan zapisnik 1. redne seje Odbora za spremljanje Programa 
evropske kohezijske politike v obdobju 2021–2027 in ZA je glasovalo 39 članov ali 
namestnikov po pooblastilu. Sprejet je bil:

Sklep št. 2: Odbor za spremljanje Programa evropske kohezijske politike v 
obdobju 2021–2027 potrdi Zapisek 1. redne seje Odbora za spremljanje Programa 
evropske kohezijske politike v obdobju 2021–2027.

3. Predstavitev izvajanja Programa evropske kohezijske politike v obdobju 
2021–2027

mag. Marko Koprivc, MKRR, je napovedal predstavitev generalne direktorice 
Direktorata za kohezijsko politiko mag. Mojce Aljančič.

mag. Mojca Aljančič, MKRR, je povedala, da je OzS organ, ki usmerja razvojno 
politiko z vidika kohezijskih sredstev. Glede na zasedbo članov OzS iz posredniških 
organov in ostalih partnerjev, je MKRR »točka preloma«, ki v vlogi organa upravljanja 
koordinira sistem, njegova pravila in usklajuje pričakovanja posameznih udeležencev v 
izvedbenem sistemu. Resorna ministrstva usklajujejo sektorsko politiko s predstavniki 
socialnih partnerjev in tistimi, ki opazujejo, kako se koristijo razvojna sredstva v 
Sloveniji. OzS je organ, na katerem se sprejemajo nujne in potrebne odločitve, da se 
aktivnosti izpeljejo. Na prvi seji OzS so bila predstavljena merila in kriteriji, ki so 
predstavljala zeleno luč za aktivnosti in objavo javnih razpisov. Naslednji korak v 
sistemu izvajanja novega Programa je, da se preko dogovorov, usmeritev in diskusij 
oblikuje dogovore ter sprejme odločitve na nivoju OzS. V izvedbenem procesu je 
pomembno spremljanje mejnikov za vsa resorna ministrstva, ki so vključena v sistem. 
Prav tako ministrstva rešujejo nepričakovane dogodke, izzive ter zaplete. Povabila je k 
razpravi ter konstruktivnim odločitvam, da se lahko požene »kolesje« izvajanja.

g. Matjaž Dragar, MKRR, je povzel dotedanje izvajanje perspektive 2021–2027: 
− v februarju 2023 je bila sprejeta Uredba o izvajanju evropske kohezijske politike 

v Sloveniji, ki daje pravno podlago za izvajanje in določa ključne deležnike v 
skladu z evropsko uredbo.

− do 30. 6. 2023 je bil pripravljen opis sistema upravljanja in nadzora za izvajanje 
evropske kohezijske politike in vsa navodila, ki so potrebna za izvajanje ter jih 
objavili na spletni strani.

− intenzivno se dela na informacijskem sistemu, eManaging Authority 2 = eMA2. 
Gre za nadgradnjo obstoječega informacijskega sistema iz 2014–2020. V okviru 
tega je bila oblikovana medresorska delovna skupina. eMA2 mora zagotavljati 
vse zahteve, ki jih določa evropska regulativa o elektronskem spremljanju. 

− za krepitev kapacitet deležnikov so bile izvedene številne delavnice in 
usklajevanja z deležniki. 

− usklajevali in promovirali so slovensko Strategijo pametne specializacije, ki je 
omogočitveni pogoj za izvajanje CP1.

− MKRR je izdal devet odločitev o podpori v skupnem znesku 62 mio EUR v 
okviru treh skladov razen iz Kohezijskega sklada.

− v okviru CP5, lokalnega razvoja, ki ga vodi skupnost, so bile izvedene številne 
aktivnosti v 37 lokalnih akcijskih skupnosti, ki pripravljajo strategije lokalnega 
razvoja.



− v okviru Celostnih teritorialnih naložb so bila pripravljena in objavljena navodila 
za izvajanje, obe posredniški telesi sta objavili vsebinska izhodišča in 
posredniško telo ZMOS je v oktobru in novembru že objavilo dve povabili v 
okviru dveh specifičnih ciljev. 

− v okviru tretjega dogovora za razvoj regij je bilo potrjenih 12 regionalnih 
razvojnih programov. Konec junija je bilo objavljeno povabilo razvojnim svetom 
regij za pripravo in podpis dogovorov za razvoj regij in v okviru sofinanciranja v 
okviru PN 1 »Podjetno nad izzive«.

− v okviru posebnega novega Sklada za pravični prehod je bil v juliju objavljen 
prvi javni razpis za sofinanciranje izgradnje ekonomske poslovne infrastrukture 
v Zasavju. Usklajuje se tudi predlog javnega razpisa za sofinanciranje za 
izgradnjo ekonomske poslovne infrastrukture in inkubatorjev za obe premogovni 
regiji ter v pripravi je vloga za odločitev podpori za operacijo strateškega 
pomena – Center za demonstracijo in usposabljanje za brezogljične 
tehnologije, ki se bo izvajal v Zasavju.

− izvedenih je bilo več delavnic za različne deležnike za načelo DNSH, da se ne 
škoduje bistveno oz. »Do No Significant Harm«, v oktobru so imeli eno 
delavnico v Vzhodni kohezijski regiji v Mariboru in eno v Zahodni kohezijski regij 
tudi on line za dodatno okrogli sto udeležencev. Hkrati so predstavili tudi načela 
Novega evropskega Bauhausa. 

− potrebna je zagotovitev podnebne odpornosti v investicije, ki upoštevajo 
podnebne spremembe, zato so bili vključeni tudi strokovnjaki iz JASPERS-a in 
zunanji eksperti z namenom krepitve zmogljivosti za vse deležnike. Tudi v 
prihodnje se bodo izvajala številna usposabljanja in delavnice.

− v okviru Sklada za pravičen prehod se želi prestrukturirati premogovni regiji, 
vendar ne centralizirano, zato je bilo namenjene več tehnične podpore za 
močnejše strukture tudi na regionalnem nivoju za krepitev kapacitete vseh 
deležnikov v evropski kohezijski politiki v Sloveniji.

− posodobil se je Načrt za krepitev upravnih zmogljivosti, ki je živ dokument za 
spremljanje kapacitet.

− v skladu s 40. členom Uredbe 1060/2021 se mora OzS seznaniti s stanjem na 
omogočitvenih pogojih. Horizontalni omogočitveni pogoji so izpolnjeni vsi. 
Spremljamo izvajanje Listine EU o temeljnih pravicah in Konvencije Združenih 
narodov o pravicah invalidov. izvedenih je bilo več delavnic, postopkovnik, 
objavili in kreirali so obrazec za oddajo pritožb v primeru kršitev. Pri tematskih 
pogojih sta odprta še dva omogočitvena pogoja, v delu o vodah, vezan na pitno 
vodo. V Uredbi o pitni vodi, ki je bila prenesena v naš pravni red, manjka še del, 
ki se navezuje na monitoring in to naj bi bilo izvedeno v letu 2024. 

− v skladu z obljubo pri programiranju se bo spremljalo strategijo o 
deinstitucionalizaciji. 

− predstavljeno bo stanje pri izvajanju operacij strateškega pomena, tako da bo v 
okviru vsakega cilja politike predstavljen en strateški projekt: v okviru CP1 je 
predviden skupek projektov kot nadgradnja ključnih raziskovalnih struktur v 
Mariboru, INNOVUM in Fakulteta za strojništvo, na CP2 je zagotovitev 
poplavne varnosti na porečju Savinje, na CP3 je pripravljena nadgradnja 
železniške proge Dobova Zidani most, na CP4 na področju modernizacije so že 
izdali odločitev o podpori, okviru CP 5 je ključen projekt strateškega pomena 
Evropska prestolnica kulture Nova Gorica (4 projekti). 

g. Robert Dominko, Kemijski inštitut, je predstavil projekt DUBT v predstavitvi »3b. 
Predstavitev DUBT«, ki se nahaja na 2. seja Odbora za spremljanje EKP - Evropska 
sredstva.

https://evropskasredstva.si/app/uploads/2023/11/3.b-Predstavitev-DUBT-9-november-2023-Lipica.pptx
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g. Zsolt Szokolai, EK DG REGIO, se je zahvalil za predstavitev trenutnega stanja 
izvajanja in primera projekta strateškega pomena. Prosil je, da člani OzS prejmejo 
poleg gradiv in dnevnega reda vsaj 10 delovnih dni pred sestankom tudi predstavitve. 
Glede SPP je podal pobudo, da se nadaljuje z izvajanjem za prehod premogovnih 
regij. Prav tako je omenil CLLD, ki je pomemben za podporo pobudam od spodaj 
navzgor, ker gre za projekte majhnega obsega za gradnjo kohezivnih skupnosti. 
Vprašal je, kako bodo OU in PO preverjali skladnost projektov z načelom DNSH? V 
zvezi z zaščito pred podnebnimi spremembami in poplavami, je omenil, da je bilo 
oktobra 2023 objavljeno poročilo Agencije RS za vode o rešitvah, ki temeljijo na naravi, 
ki je določilo okvir za metodologijo in prednostne naloge za rešitve, ki temeljijo na 
naravi. Vprašal je, ali bo Slovenija ta dokument obravnavala kot smernice za vse 
projekte, povezane s poplavami, ki bodo financirani v okviru kohezijske politike? 
Uredba za operacija strateškega pomena od OU zahteva, da od trenutka podpisa 
pogodbe poteka redno komuniciranje v celotnem življenjskem ciklu projekta. Za projekt 
Nova Gorica - Gorica, evropska prestolnica kulture, ki je operacija strateškega pomena 
tudi v programu čezmejnega sodelovanja med Italijo in Slovenijo, je pozval za 
uskladitev komunikacijske dejavnosti in morebitno organizacijo OzS v okolici Nove 
Gorice v letu 2025. Ponovno je opozoril, da je potrebno začeti z izvajanjem 2021-2027, 
da se izogne težavam številnih držav ob koncu leta 2025 zaradi N+2. Zato je spodbudil 
PO, naj se osredotočijo na upravičence, da se pripravijo in naj ne čakajo na objavo 
razpisov, saj za vsako PN obstaja »nabor projektov«.

ga. Vesna Nahtigal, GZS, je pozvala, da se vsa gradiva tudi predstavitve posredujejo 
vnaprej. Prav tako pričakujejo vsa vabila na posvete, ki se pripravljajo, tako za 
gospodarstvo kot za mlade. Znotraj Gospodarske zbornice imajo namreč popisane 
dogodke po regijah za vse potencialne investicije tako MSP-jev kot velikih podjetij in 
delujejo kot investicijska platforma.

mag. Marko Koprivc, MKRR, se je strinjal, da se na posvete vabi čimveč institucij, da 
je proces bolj vključujoč. Podal je opravičilo, da člani niso predhodno prejeli 
predstavitev, ker so bile pripravljene zadnji trenutek. Glede DNSH-ja je povedal, da je 
bilo organiziranih več posvetov, ker je to zelo pomembno področje, ne le zato, ker 
Evropska komisija zapoveduje, da je treba upoštevati okoljska pravila, ampak ker se  
ve, kaj se dogaja z naravo in bi radi živeli v normalnem prijaznem okolju. Sprejel je 
pobudo, da bo eden od naslednji Odborov za spremljanje v Novi Gorici ali Gorici, 
mejnem mestu, ki je tako v Italiji kot v Sloveniji, da bi se različna sredstva z različnih 
virov združila v zelo pomemben strateški projekt ne samo za Slovenijo, ampak za 
celotno regijo. 

g. Jani Medvešek, RRA Zasavje, je omenil predstavljeni strateški projekt DUBT v 
Zasavski regiji, da ga veseli, da država in Evropska komisija prepoznavata pomen 
znanja za razvoj gospodarstva v regijah. Na področju centrov brezogljičnih tehnologij 
Slovenija še nima centra, prav tako ne tudi Zasavje na področju znanstveno-
raziskovalnih institucij. Prihod Centra za brezogljične tehnologije je izjemnega pomena, 
saj znanstveno-raziskovalne institucije ustvarjajo znanje, privabljajo investicije, 
spodbujajo razvoj novih podjetij, so spodbujevalci človeškega potenciala in razvoja 
kadrov. V regiji in na lokalni ravni so imeli veliko javnih predstavitev, povabili so 
nacionalne in regionalne medije. Skupaj z ministrstvi in OU bodo komunicirali in 
organizirali dodatne seminarje DNSH za vse potencialne deležnike v procesu 
pravičnega prehoda, ker se zavedajo pomena trajnosti v celotnem procesu pravičnega 
prehoda. 

mag. Marko Koprivc, MKRR, je glede DNSH izpostavil, da so na ministrstvu že 
objavili pravila in kontrolne liste za DNSH, ki so v pomoč pri implementiranju načela. 



g. Jonas Sonnenschein, Umanotera, predstavnik nevladnih organizacij, je povedal, 
da glede DNSH veliko delajo na tem področju in organizirajo delavnice. Zanimalo ga je, 
kako bo organiziran nadzor in kakšno bo sodelovanje v okviru metodologije za zeleno 
proračunsko načrtovanje na nacionalni ravni, ali bo kakšen instrument tehnične 
podpore?

mag. Marko Koprivc, MKRR, je obljubil še več DNSH delavnic. Na glasovanje je bil 
dan sklep glede seznanitve s točko 3 in ZA je glasovalo 39 članov ali namestnikov po 
pooblastilu. Sprejet je bil:

Sklep št. 3: Odbor za spremljanje se je seznanil z napredkom pri izvajanju 
Programa evropske kohezijske politike v obdobju 2021–2027, krepitvijo upravnih 
zmogljivosti za javne institucije, partnerje in upravičence, stanjem izpolnjevanja 
omogočitvenih pogojev in napredkom pri izvajanju operacij strateškega pomena.

4. Predstavitev načrtov v obdobju 2021–2027 – napovedi ukrepov do konca 
leta 2023 in v letu 2024

Predstavitve načrtov v obdobju 2021–2027 – napovedi ukrepov do konca leta 2023 in v 
letu 2024 po ministrstvih »4a. Načrtovani ukrepi evropske kohezijske politike v 
Sloveniji v letih 2023 in 2024» se nahajajo na 2. seja Odbora za spremljanje EKP - 
Evropska sredstva. Predstavitelji so bili:

− ga. Sibil Klančar, MGTŠ,
− ga. Nataša Štor Zagoričnik, MZI,
− g. Rok Klemenčič, MNVP,
− g. Klemen Košir, MOPE
− ga. Brigita Žakelj, MVZI,
− g. Janez Žužek, MVI,
− ga. Nika Juvan, MDDSZ,
− ga. Ana Černe, MSP,
− ga. Jelena Tabaković, MJU,
− ga. Metka Vanček, MP,
− ga. Katarina Banko, MDP,
− ga. Mojca Presečnik, MZ,
− g. Robert Drobnič, MKRR-DRR in
− ga. Saša Heath Drugovič, ZMOS.

g. Matjaž Dragar, MKRR, je povzel, da se nadaljuje s pregledom načrtovanih ukrepov 
EKP 2021-2027, ki je bila uvedena na prvem OzS, da se člani seznanijo z aktivnostmi 
PO. Izrazil je skrb, da se bo po ujmah avgusta 2023 v delu Programa EKP 2021-2027 
izvajanje zaustavilo. Za spremembo Programa namreč Uredba EK določa, da morajo 
biti sredstva sprogramirana za določene namene po določenih odstotkih, zato je menil, 
da vseh sredstev ne bo mogoče prerazporediti. Skupaj z EK je bil ustanovljen »joint 
task force«, skupna delovna skupina, da se izpolni pravilo N+3, da se konec leta 2025 
ustvari za vsaj 500 mio EUR upravičenih izdatkov. Opozoril je, da vsaka sprememba 
Programa 2021-2027 potegne za sabo zastoj, tako da je potreben strateški razmislek, 
da se vsi skladi odvijajo neovirano naprej.

ga. Jana Trošt, EK, DG EMPL, se je zahvalila za informativne predstavitve, ki bodo 
posredovane članom po seji OzS in objavljene na internetni strani 2. seja Odbora za 
spremljanje EKP - Evropska sredstva. Program EKP 2021-2027 je ključen instrument 

https://evropskasredstva.si/app/uploads/2023/11/4.a-Nacrti-2023-in-2024_letni-pregled_OzS_8.11.2023_FINAL-17.30.pptx
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glede na trenutno situacijo na trgu dela v Sloveniji, kjer je stopnja brezposelnosti 
izredno nizka. Potrebno je, da se vlaga v ljudi, v njihove kompetence in 
usposobljenosti. MDDSZ začenja aktivnosti na platformi za napovedovanje kompetenc 
na trgu dela, ki je ključen instrument. Poleg tega se bodo izvajali EURES in ALMO ter 
PUM-O. Pohvalila je tudi Ministrstvo za vzgojo in izobraževanje za aktivnosti na 
področju kompetenc odraslih v letu veščin in Ministrstvo za gospodarstvo, ki vlaga v 
športne aktivnosti invalidov. Veliko spodbude je dala vsem ministrstvom, ki so aktivni s 
pripravami na razpise, da bo do sredine leta 2024 že več kot tretjina ESS+ na voljo 
upravičencem. DG EMPL spremlja tudi Sklad za pravični prehod, ki se direktno ne 
financira iz ESS+, vendar se daje pomen ljudem z usposabljanjem in prekvalifikacijami, 
tako da se zagotovi vključenost ljudi v trg dela tudi v premogovnih regijah. 

g. Gašper Kavšek, EK, DG REGIO, se je strinjal in se zahvalil OU in PO, ki so 
predstavili svoje ukrepe. Zahvalil se je za dobro prakso iz prvega OzS, da se predstavi 
načrte glede razpisov, ker se s tem povečuje transparentnost in predvidljivost 
Programa 2021-2027 za vse institucije članice OzS, ne zgolj za organe, ki te pozive 
pripravljajo. S predstavitvijo se na vsakem OzS daje zagotovila, da izvajanje 
perspektive 2021–2027 ne stoji, ampak se premika, da je veliko dela, ki ga morda 
javnost in EK ne vidi. Izvajanje kohezijske politike ni enostavno in v ozadju je veliko 
dela. EK želi pospešitev začetka izvajanja in čimprejšnjo objavo javnih pozivov. 
Opozoril je, naj se izvedejo vsi zahtevani koraki vključno z metodologijo in merili, ki so 
v ozadju javnih pozivov. Merila za CP 4 so nadgrajena in preden so javni pozivi 
objavljeni, se mora dati članom OzS možnost, da se pogovori o metodologiji. 

ga. Tina Divjak, CNVOS, je povedala, da pogrešajo takšne predstavitve »zunanjim 
predstavnikom« v OzS, Kot pripravo na sejo je poklicala nekaj kolegov nevladnikov, 
izvajalcev ESS projektov, kako so seznanjeni s prihodnimi razpisi in večinski odgovor 
je bil »ne vemo nič, nimamo informacij«. Pozvala je, da se pospeši aktivno obveščanje 
o prihodnjih objavah, saj na spletni strani manjkajo objave napovedih nekaterih PO. 
Želela je, da se proaktivno obvešča in izkorišča krovne povezovalce različnih 
deležnikov, da širijo informacije, da se lahko izvajalci vnaprej pripravijo, da bolje 
razmislijo o vsebinah. Na CNVOS-u se ukvarjajo z »regrantingom« in opažajo, da PO 
pri javnih razpisih »copy-paste« besedilo iz Programa, kar pomeni, da so javni razpisi 
zelo nerazumljivi, zelo tehnični. Program je strateški dokument, namenjen Evropski 
komisij, javni razpisi pa so namenjeni izvajalcem, ki so običajni ljudje in ne tehnokrati, 
zelo je pomembno, da se logični okvir javnega razpisa, namen in cilji ter ukrepi 
skomunicirajo in posvetujejo preden so javni razpisi objavljeni. Izvajalci oz. potencialni 
prijavitelji bi radi dobili jasno in razumljivo informacijo, saj se s tem poveča 
transparentnost, razumljivost in rezultati so na koncu precej boljši. Ker 9. člen Uredbe 
ESS opisuje krepitev zmogljivosti socialnih partnerjev in organizacij civilne družbe, jo je 
zanimalo, kakšen so možnosti financiranja na razpisu MJU?

mag. Marko Koprivc, MKRR, je glede informiranosti povedal, da se MKRR trudi, da bi 
proces naredil čim bolj transparenten. PO že drugič na seji OzS predstavljajo napovedi 
vseh ukrepov. Vsa gradiva so objavljena na spletnih straneh, se pa trudijo individualno 
posvetovati s posameznimi prijavitelji. V primeru dodatnih vprašanj se lahko oglasijo na 
OU ali PO. OU želi, da čim več udeležencev pride do potrebnih informacij. Zahvalil se 
je za opozorilo glede komuniciranja in obljubil, da se bo dodatno izboljšalo. Glede 
konkretnega razpisa je predal besedo predstavnici MJU.

ga. Jelena Tabaković, MJU, je povedala, da so že dogovorjeni, da so sredstva 
rezervirana v okviru TP, vendar pa jih ni izpostavila v predstavitvi, kjer so opisane 
aktivnosti v naslednje pol leta. Ukrepe za NVO imajo namen izvesti v drugi polovici 
2024 in se bodo odzvali na potrebe na trgu in pri tem sodelovali s CNVOS.

https://www.ess.gov.si/partnerji/projektno-sodelovanje/izvajanje-mreze-eures-in-iniciative-alma/


ga. Martina Vuk, Konfederacija sindikatov javnega sektorja, je povedala, da je 
točka predstavitev ukrepov po posameznih ministrstvih izjemno pomembna in daje 
vpogled na predvideno časovnico, kako naj bi se posamezni cilji dosegali in v kakšnem 
časovnem zaporedju se bodo pripravili javni razpisi. Zato je za naslednjič predlagala 
podaljšano točko, da se ji nameni več časa, bolj podrobno in da se predstavitve dobijo 
v naprej, da se pripravi vprašanja. Želela je odgovor MJU, ali se nanaša tudi na 
zmogljivosti in kompetence socialnih partnerjev, ali zgolj na nevladne organizacije. 
Predstavniki sindikalnih konfederacij so glas organiziranih zaposlenih, ki jih je potrebno 
ustrezno usposabljati in nadgrajevati za kompetence, da bodo sodelovali na trgu dela 
in se zavedali svojih pravic. 

ga. Nika Juvan, MDDSZ, je odgovorila, da na MDDSZ niso pozabili na socialne 
partnerje, da pa so se osredotočili predvsem na razpise v letu 2023 in prvi polovici leta 
2024. Na področju krepitve zmogljivosti socialnih partnerjev pripravljajo ukrepe in jih 
bodo predstavili na naslednjem OzS. To so ukrepi, ki bodo neposredno namenjeni 
krepitvi socialnih partnerjev. O obstoječih ukrepih so se posvetovali s socialni partnerji, 
ki sodelujejo na Platformi za napovedovanje kompetenc in drugih podobnih projektih. 
Pri pisarni za delodajalce sodelujejo delodajalci in tudi sindikati so dobrodošli za 
kakovostni socialni dialog.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je poudaril, da se ne pozablja na socialne partnerje, saj 
se je na sestankih in na OzS že večkrat izpostavilo, da je treba krepiti socialni dialog in 
ga podpreti s sredstvi EKP, da bodo projekti speljani skozi dogovor skupaj z deležniki.

g. Jani Medvešek, Regionalna razvojna agencija Zasavje, je povedal, da je bil 
pozvan k razpravi med PO in potencialnimi upravičenci in zanimalo ga je, ali bo na 
MGTŠ objavljen razpis za produktivne naložbe v okviru SPP, ker imajo »ready to go« 
projekte. Pozval je, da se postopki pospešijo. Ministrstvo za infrastrukturo ga. 
Zagoričnik je vprašal glede stanja vloge za cesto Hrastnik-Zidani Most v smislu 
povečevanja mobilnosti in povezljivosti regije.

ga. Biljana Škarja, Razvojna agencija Savinjsko-šaleške regije, je povedala, da se 
pravični prehod intenzivno izvaja, da ozaveščajo in seznanjajo upravičence že od 
novembra 2018. Vključeni so bili v pripravo nacionalne strategije z območnimi načrti za 
pravični prehod. Proces je dolgotrajen, kompleksen in zahteven, da se projekti 
pripravijo, informira upravičence in jim da podporo. Na EK želijo nasloviti pobudo, da 
se podaljša obdobje za SPP po 2026 za celotno programsko obdobje do 2029.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je poudaril, da je bila pobuda za podaljšanje obdobja 
posredovana na Evropsko komisijo.

ga. Sibil Klančar, MGTŠ, je pohvalila sodelovanje z obema pisarnama na območju 
premogovnih regij. Razpis za produktivne naložbe se pripravlja, vendar se še 
pogovarja o merilih, kako zamejiti vrednost investicij, ki jih bodo podpirali za večjo 
dodano vrednost. MGTŠ načrtuje objavo razpisa za produktivne naložbe v letu 2024. 
Pisarni sta podporno okolje in sta aktivni v promociji ter komunikaciji ukrepov v obeh 
premogovnih regijah.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je izpostavil, da zaradi kakšnega tedna zamude ne bo 
ogroženo črpanje, da pa se morajo upoštevati določeni interni postopki in pravila, ki jih 
zahteva Evropska komisija.



ga. Nataša Štor Zagoričnik, MZI, je povedala, da v predstavitvi niso izpostavili cestne 
povezave Zidani Most-Hrastnik, ki je predvidena v tretjem stebru SPP, ki ni 
neposredno vezan na Program EKP 2021–2027. Po postopkih, ki so predvideni za 
pridobitev teh sredstev, so stopili v kontakt z EIB, ki jim je posredovala vso potrebno 
dokumentacijo. Prejeli so prvi odziv, ki ni najbolj spodbuden, vendar se načrtuje 
poseben sestanek in posredovano bo več informacij.

ga. Maja Rigač, Obrtno-podjetniška zbornica Slovenije, se je zahvalila za pomoč in 
podporo za socialne partnerje. Poudarila je, da potrebujejo konkretna usposabljanja za 
krepitev socialnih partnerjev, tako delodajalskih kot tudi sindikalnih organizacij. 
Trenutno so vključeni v »delčke« pri vseživljenjskem učenju na trgu dela, kar ni dovolj 
in bi želeli biti vključeni v konkretna usposabljanja za socialne partnerje.

g. Robert Smrdelj, Združenje občin Slovenije, je pozval, da se čimprej dobi jasno 
sliko kohezije za občine za finančno perspektivo 2021-2027, in sicer kje bodo občine 
lahko aktivno udeležene. Na razpisih v okviru DRR gre za neposredne potrditve, kjer 
so v primerjavi s CTN za mestne občine pogoji zelo dorečeni, za ostale občine pa je 
nedorečeno.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je povedal, da je bilo glede DRR že nešteto sestankov z 
lokalnimi skupnostmi za nekaj manj kot 500 mio EUR konkretnih projektov. MKRR ob 
morebitni spremembi Programa želi, da se sredstva za občine ne bi zmanjševala.

ga. Mihaela Beer, EK, DG REGIO, je komentirala predlog za podaljšanje rokov za 
SPP (angl. JTF), zlasti za »EU Next generation«, ki velja do 2026. Pravila in roki za 
SPP izhajajo iz uredb, ki so bila dogovorjeni ob sodelovanju s Slovenijo. EK je ponudila 
tehnično podporo pri pripravi SPP, da se pripravi nabor projektov in da se pospeši 
izvajanje. Po drugi strani pa se popolnoma zavedajo izzivov. Vse države članice so v 
enakem položaju. Do leta 2026 je potrebno porabiti približno 70 % SPP. Proračun SPP 
je sestavljen iz dveh delov, enega večletnega finančnega okvira in evropskega 
instrumenta za oživitev gospodarstva. Sprememba pravil bi bila v tej fazi zelo 
zahtevna, saj gre za začasni instrument za oživitev gospodarstva in vključuje 
zadolževanje na mednarodnih trgih. Podaljšanje rokov bi zahtevalo bolj zapletene 
spremembe uredb in soglasje Sveta EU. Gre za zahtevnejši postopek, ki bi ga bilo zelo 
težko izvesti. Cilj je pospešiti izvajanje s tehničnimi instrumenti za nadaljnjo podporo pri 
izvajanju načrtov obeh regij.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je povedal, da so bila pravila za SPP dogovorjena, da 
pa se številne države soočajo s podobnimi problemi. Če bo ocenjeno, da bi se rok 
nujno moral podaljšati, bo Slovenija podala uradno pobudo na EK. 

g. Zsolt Szokolai, EK, DG REGIO, je postavil vprašanje OzS glede nadaljnje razprave 
o merilih in razpisih, ki spadajo pod CP4, saj bi bilo bolj logično, da bi najprej 
obravnavali točko o merilih za izbor CP4 in nato nadaljevali s predstavitvijo razpisov. 
Za razpise, ki ne spadajo pod CP4, je menil, da je treba vključiti OzS, da bo lahko 
izvedel svojo vlogo pri odobritvi metodologije vključno z merili za izbor. Dodatno je 
omenil, da EK želi, da se poročilo o naravovarstvenih rešitvah za varstvo pred 
poplavami objavi na spletni strani MKRR, da bodo upravičenci, ki bodo načrtovali 
lokalne protipoplavne ukrepe, lahko pravilno informirani kot je bilo to izvedeno pri NOO.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je glede meril povedal, da bodo obravnavana kasneje 
na seji OzS, vendar samo za CP4 ESRR, saj so bila merila v celoti že dopolnjena v 
skladu z zahtevami za SPP in ESS. Ostala merila bodo obravnavana v okviru delovnih 
skupin OzS in na dopisni seji v zelo kratkem času. Med drugim je obljubil še več DNSH 



delavnic. Na koncu je predlagal, da se sprejme sklep, da se je OzS seznanil s 
predstavitvijo načrta ukrepov s strani PO in drugih partnerjev v obdobju 2021–2027.

Na glasovanje je bil dan sklep glede seznanitve z načrti ukrepov s strani posredniških 
teles v  točki 4 in ZA je glasovalo 39 članov ali namestnikov po pooblastilu. Sprejet je 
bil:

Sklep št. 4: Odbor za spremljanje se je seznanil s predstavitvijo načrtov ukrepov 
s strani posredniških teles in drugih partnerjev v obdobju 2021–2027.

5.   Predstavitev aktivnosti organa za računovodenje in organa za revidiranje

mag. Marko Koprivc, MKRR, je napovedal kratko predstavitev aktivnosti organa za 
računovodenje in revizijskega organa. 

ga. Evelyn Filip, MF, je povedala, da okrog 70 % njihovih aktivnosti poteka v povezavi 
z obdobjem 2014–2020, čeprav trenutno poteka OzS za izvajanje EKP 2021–2027. 
Trenutno je Slovenija s 94 % na šestem mestu, tako da sporoča Evropski komisiji, da 
lahko v prihodnjem tednu pričakuje zahtevke v višini približno 60 mio EUR. Glede 
izvajanja v obdobju 2021–2027 so v fazi intenzivne izgradnje informacijske podpore, ki 
bo omogočila, da se bo predvidoma do konca leta 2024 lahko na EK naslovilo prve 
zahtevke za plačilo. Vpogled v informacijski sistem MF je pokazal, da je trenutno 
izplačil 0,5 mio EUR, ki pa ga je potrebno še povezati s sistemom OU, zato v letu 2023 
zahtevka za plačilo iz naslova 2021–2027 še ne bodo poslali.

ga. Mirjam Novakovič, MF-UNP, je povedala, da je revizijski organ za obdobje 2021–
2027 aktivnosti šele pričel, pripravlja revizijsko strategijo in metodologijo ter se 
seznanja z vsemi aktivnostmi v zvezi z implementacijo Programa 2021–2027. Dejstvo 
pa je, da se ukvarjajo v glavnem s preteklim programskim obdobjem 2014–2020 in z 
revizijami, povezanimi s tem obdobjem.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je povedal, da se na Vladi RS mesečno seznanjajo z 
napredkom pri črpanju 2014–2020 in v zadnjem mesecu je bilo počrpanih več kot 70 
mio EUR, v naslednjih dveh mesecih pa bo še okoli 200 mio EUR. 

g. Zsolt Szokolai, EK, DG REGIO, se je zahvalil za trdo delo MF-PO in RO, da se 
prepreči največje probleme s preventivnimi ukrepi in komunikacijo.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je na glasovanje dal sklep glede seznanitve s točko 5 in 
ZA je glasovalo 39 članov ali namestnikov po pooblastilu. Sprejet je bil:

Sklep št. 5: Odbor za spremljanje se je seznanil s predstavitvijo aktivnosti organa 
za računovodenje in revizijskega organa.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je v napovedal predstavitev primera dobre prakse 
socialnih partnerjev v 2014–2020, ki je bila predvidena pri točki 4. in je bila prestavljena 
za po kosilu.

ga. Živa Štiglic, Zavod RS za zaposlovanje, je predstavila »Program PUM-o« v 
predstavitvi, ki se nahaja na 2. seja Odbora za spremljanje EKP - Evropska sredstva.

ga. Jana Trošt, EK, DG EMPL, je podala kratek komentar, da projekt PUM-o 
predstavlja zelo dobro prakso v ESS in na EK so zelo zadovoljni, da Slovenija v tem 
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obdobju nadaljuje projekt namenjen pomembni populaciji. Projekt je videl tudi komisar 
Schmit, ko je bil v Sloveniji in je bil zelo navdušen. Vprašala je, kakšne so razlike med 
tistimi mladimi, ki so se rodili v Sloveniji in migranti oz. tistimi, ki se niso rodili v 
Sloveniji? Ali je kakšna razlika v pristopu pri romski mladini? Ali naraščajo problemi v 
populaciji? 

ga. Živa Štiglic, Zavod RS za zaposlovanje, je povedala, da je 12 različnih skupin, ki 
so po področjih Slovenije in vsaka ima svojo skupinsko dinamiko. Vsak mentor 
prilagaja skupinske projekte glede na to, kdo so udeleženci, kakšen je njihov izvor, 
kakšni so njihovi interesi. V kolikor gre za migrante ali romsko populacijo, se izvajanje 
prilagodi, da se izberejo takšni projekti, ki so jim pisani na kožo. Ko bodo narejene 
analize in primerjave z drugimi državami, pa bo povedala kaj več o problematiki 
naraščanja določene problematike v populaciji.

6. Predstavitev komunikacijskih aktivnosti kohezijske politike 2021–2027

mag. Marko Koprivc, MKRR, je napovedal predstavitev komunikacijskih aktivnosti 
kohezijske politike 2021–2027 ga. Tine Čuček Šmid. 

ga. Tina Čuček Šmid, MKRR, je predstavila »6. Letni pregled aktivnosti na področju 
komuniciranja« v predstavitvi, ki se nahaja na na 2. seja Odbora za spremljanje EKP - 
Evropska sredstva.

g. Gašper Kavšek, EK, DG REGIO, je izrazil veliko pohvalo, da Slovenija v 
komuniciranje EKP vlaga veliko napora in energije, kar je razvidno iz raznolikosti, 
pestrosti, načinov komuniciranja in iz rezultatov. Pred kratkim je bila objavljena 
raziskava Eurobarometra o poznavanju oz. zavedanju o EKP v državah članicah in 
Slovenija je med državami članicami, kjer njeni državljani odlično poznajo EKP in njene 
prednosti. EK načrtuje maja 2024 velik skupni dogodek ob 20. obletnici članstva 
Slovenije v EU. Pohvalil je vključitev projekta »Odprta šola kohezije« in obisk dijakov v 
Bruslju. Pozval je k transparentnosti in vključitvi čim več podrobnostih o bodočih 
razpisih, ki naj se objavljajo na spletni strani, da si jih potencialni prijavitelji ogledajo in 
načrtujejo svoje aktivnosti. Na koncu je pohvalil še predstavitev vsaj ene od operacij 
strateškega pomena na vsaki seji OzS.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je povedal, da je komuniciranje primer dobre prakse, da 
pa se še vedno da izboljšati. Na glasovanje je dal sklep glede seznanitve s točko 6 in 
ZA je glasovalo 39 članov ali namestnikov po pooblastilu. Sprejet je bil:

Sklep št. 6: Odbor za spremljanje se je seznanil s komunikacijskimi aktivnostmi 
vsebin evropske kohezijske politike 2021–2027.

7. Predstavitev vrednotenj v obdobju 2014–2020 ter uporaba izkušenj v 
obdobju 2021–2027 ter predstavitev načrta vrednotenj EKP 2021–2027

ga. Petra Strugar, MKRR, je predstavila »7. Vrednotenje izvajanja PEKP 2021–
2027» v predstavitvi, ki se nahaja na 2. seja Odbora za spremljanje EKP - Evropska 
sredstva.

g. Zsolt Szokolai, EK DG REGIO, se je zahvalil za predstavitev strategije vrednotenja 
v okviru Načrta vrednotenj kohezijske politike 2021–2027 ter Letnega načrt vrednotenj 
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2024, ki ga mora odobriti OzS. Strinja se, da je vrednotenje zelo pomembno, saj EK in 
ministrstvom kot oblikovalcem politik zagotavlja povratne informacije o tem, da nekaj 
deluje, ali da nekaj ne deluje, da je potrebno izboljšati. Menil je, da je pomembno, da je 
OU pozoren, da rezultate vrednotenj deli s člani OzS, da jih objavi ter predvsem, da se 
ministrstvom, ki izvajajo politike, zagotovi povratne informacije, da se iz ugotovitev 
nekaj naučijo. Na strategijo in načrt ni imel posebnih pripomb, saj je dobro zasnovana. 
Podal je le pripombo glede vključitve kratkoročnega hitrega vrednotenja določenih 
razpisov, ki bi bili koristni, da se iz njih kaj nauči za kasnejše obdobje. V obdobju 2014–
2020 je bilo kar nekaj težav pri izvajanju načrta vrednotenja zaradi omejitev človeških 
zmogljivosti na OU, zato je izrazil upanje, da bo, kar je zapisano v strategiji, lahko 
izvedeno in se EK obvešča, če bo pri izvajanju kakšna težava.

ga. Petra Strugar, MKRR, se je zahvalila za predlog in ponujeno pomoč EK v primeru 
težav.

g. Jonas Sonnenschein, Umanotera, je povedal, da se je za obdobje 2014–2020 s 
strani Evropskega računskega sodišča ugotovilo, da ni bilo uporabljeno toliko denarja 
za podnebne ukrepe kot je bilo planirano (objavljeno tudi na strani »European Court of 
Auditors«). V načrtu je predvideno vrednotenje tega področja v letu 2028, kar je konec 
obdobja. Potrebno bi bilo že v fazi programiranja napisati, kateri projekt je podnebni 
projekt. Vprašal je, ali je kakšna možnost, da se stalno sledi uresničevanju podnebnih 
ukrepov, ker je označevanje ali »tagging« že narejeno. Podal je pobudo, da bi se 
razpise na spletnem portalu označevalo s koeficientom za podnebne cilje 100 % ali 40 
%.

ga. Petra Strugar, MKRR, se je zahvalila za predlog in obljubila, da ga bodo vključili  v 
monitoring za sprotno preverjanje.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je na glasovanje dal sklep glede seznanitve in potrditve 
pod točko 7 in ZA je glasovalo 39 članov ali namestnikov po pooblastilu. Sprejet je bil:

Sklep št. 7: Odbor za spremljanje se je seznanil in potrdil Načrt vrednotenj 
kohezijske politike 2021–2027 ter Letni načrt vrednotenj 2024.

8. Predstavitev koncepta Novi evropski Bauhaus

mag. Marko Koprivc, MKRR, je napovedal osmo točko dnevnega reda, in sicer 
predstavitev koncepta Novi evropski Bauhaus, ki sta ga predstavila. ga. Mateja Softić 
in g. Zdravka Kozinc v predstavitvi 8. Novi evropski Bauhaus», ki se nahaja na 2. seja 
Odbora za spremljanje EKP - Evropska sredstva.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je povedal, da se je OzS seznanil s konceptom in na 
glasovanje dal sklep glede seznanitve s točko 8. ZA je glasovalo 39 članov ali 
namestnikov po pooblastilu. Sprejet je bil:

Sklep št. 8: Odbor za spremljanje se je seznanil s konceptom Novi evropski 
Bauhaus.
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9. Predstavitev spremembe Meril za izbor operacij v okviru Programa 
evropske kohezijske politike v obdobju 2021–2027, verzija 1.1 

mag. Marko Koprivc, MKRR, je v uvodu k 9. točki povedal, da je sprememba Meril za 
izbor operacij v okviru Programa EKP v obdobju 2021–2027 za CP 4, ESRR usklajena, 
da pa bodo ostali CP v celoti usklajeni do dopisne seje, zato je prosil za razumevanje. 
V Sloveniji so bile poplave in ukvarjali so se z reševanjem stisk ljudi in iskanjem 
sredstev. Zaradi tega so zastali določeni drugi procesi, med drugim tudi priprava meril, 
ki niso bila v celoti usklajena, zato je prosil za razumevanje situacije.

ga. Tjaša Štamcar, zunanja svetovalka, je predstavila »9. Nadgradnja Meril za izbor 
operacij na CP4, ESRR v okviru Programa EKP v obdobju 2021–2027 v Sloveniji», 
ki se nahaja na 2. seja Odbora za spremljanje EKP - Evropska sredstva.

mag. Marko Koprivc, MKRR, je pohvalil odlično sodelovanje za CP 4, na kakšen 
način je treba delovati, da se pride do končnih rezultatov. Žal pri ostalih CP 
sodelovanje ni bilo tako gladko in se priporočila oz. komentarji zaradi situacije v tako 
kratkem času niso mogli implementirati v obstoječa Merila.

g. Matjaž Dragar, MKRR, je povedal, da je bilo to gradivo vsem članom OzS 
posredovano pravočasno in v zakonitih predpisanih rokih. Posredovano je bilo v 
čistopisu in s »sledi spremembam«. Priporočila, ki se bodo še obravnavala, so prišla 
relativno pozno in jih je bilo težko v partnerskem sodelovanju predelati in smiselno 
vključiti. Prosil je za komentarje in razpravo predstavnike EK in ostale člane OzS, če bi 
želeli kaj dodati ali vprašati.

ga. Saša Heath Drugovič, ZMOS, je povedala povratno informacijo, da so za CTN 
pregledali merila, ki so bila pripravljena za prvo sejo OzS. Z njihovega vidika so merila 
ustrezna, da pa bo izvajanje pokazalo, če so potrebne kakšne spremembe. V pripravo 
so povabili deležnike, s katerimi so skupaj pregledali vsa relevantna merila in niso 
zaznali potrebe po spremembah v okviru SC 2.7, 2.8 in 5.1.

g. Matjaž Dragar, MKRR, je povedal, da so je dokument Merila za izbor operacij tudi v 
prejšnjem programskem obdobju večkrat spreminjal. Področje EKP obsega več 
skladov, zato se govori o »multi-fund« Programu, ki je izredno široko in terja svoj čas. 
Ključno je, da se v partnerskem odnosu doseže maksimalno možne cilje. Smiselno je 
delati na več nivojih, na nadgradnji meril in tudi na boljši obveščenosti. Dejstvo je, da 
so se v procesu od prejšnjega OzS v Sloveniji pripetile poplave, ki so skoraj za dva 
meseca zaustavile proces. Vseeno se je uspelo pripraviti in pravočasno posredovati 
merila na CP4. Pred nami je dodatno delo, skupaj z vsemi predstavniki OzS, da se 
nadgradijo merila na ostalih smiselnih vsebinskih sklopih. Izrazil je željo, da ne bi 
zaustavljali sistema izvajanja EKP na posameznih vsebinah in da se spoštuje zaveze 
in usmeritve, ki so bile zastavljena na OzS. Spremlja se nadgradnja meril z nadgradnjo 
tudi na drugih področjih. Naša pozicija je, da se najde način, da se ne bi zaustavilo 
izvajanja, da evropska sredstva pridejo čim prej do  ljudi, projektov in rezultatov in 
najboljših učinkov. To je skupna skrb in zaveza, zato je pozval EK, da prisluhne in 
pozval člane OzS k sprejemu omenjenih obrazložitev pri glasovanju. 

mag. Marko Koprivc, MKRR, je povedal, da so bile izredne okoliščine in predlagal je 
sklep, da je OzS potrdi Merila za izbor operacij v okviru Programa EKP v obdobju 
2021–2027, verzija 1.1, ki se spreminjajo v vsebini CP 4 ESRR. Dodatno je predlagal 
še dopolnitev sklepa na podlagi predloga članice lahko tudi za sprejem na dopisni seji, 
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ki omogoča večjo fleksibilnost: »Odbor za spremljanje pooblašča organ upravljanja, da 
nadaljuje proces nadgradnje Meril za izbor operacij v okviru Programa evropske 
kohezijske politike v obdobju 2021–2027 in jih da v potrditev na redno ali 
korespondenčno sejo najkasneje aprila 2024.«

mag. Marko Koprivc, MKRR, je na glasovanje dal dva sklepa 9A in 9B na glasovanje  
in ZA je glasovalo 39 članov ali namestnikov po pooblastilu. Sprejeta sta bila dva 
sklepa:

Sklep št. 9A: Odbor za spremljanje je potrdil Merila za izbor operacij v okviru 
Programa evropske kohezijske politike v obdobju 2021–2027, verzija 1.1, ki se 
spreminjajo v vsebini cilja politike CP4 ESRR. 

Sklep št. 9B: Odbor za spremljanje pooblašča organ upravljanja, da nadaljuje 
proces nadgradnje Meril za izbor operacij v okviru Programa evropske 
kohezijske politike v obdobju 2021–2027 in jih da v potrditev na redno ali 
korespondenčno sejo najkasneje aprila 2024.

10. Razno in zaključek

g. Zsolt Szokolai, EK DG REGIO, se je zahvalil za organizacijo OzS in za ukrepe, ki 
so bili sprejeti za začetek izvajanja. Razume težave in se zahvaljuje za velik trud, da bi 
zaključili staro in začeli izvajati novo programsko obdobje. Menil je, da ni enostavno, da 
pa se bo obdobje 2014–2020 kmalu končalo in se bo osredotočilo na Program 2021–
2027. Odboru je bil zagotovljen pregled Meril, da izkoristijo priložnost in zagotovijo 
svoje prispevke, saj so zelo pomembni za izvajanje v naslednjih 5-6 letih.

g. Egbert Holthuis, EK DG EMPL, se je zahvalil za učinkovito vodenje OzS, ki je imel 
obsežen dnevni red, a je imel vsakdo priložnost spregovoriti. Prednost več skladov je, 
da se veliko naučimo o delu drugih skladov. Na novo je spoznal koncept Bauhaus. 
Potrebno se je soočiti z razlikami in jih uporabiti za iskanje rešitev. Različni pogledi 
pomagajo izboljšati rezultat. Potencial slovenskih kohezijskih projektov je zelo dober in 
se ga lahko narediti še boljšega. Gre za ključni trenutek za Slovenijo, ker je to zadnji 
velik portfelj kohezijskih sredstev, tako da se mora Slovenija pokazati, da je najboljša v 
razredu na različnih področjih, tudi na področju izobraževanja. Zahvalil se je za 
pripadnost, pozornost in odlično organizacijo OzS  v Lipici. 

mag. Marko Koprivc, MKRR, se je zahvalil za lepe zaključke, za sodelovanje na seji 
in pri upravljanju najpomembnejših sredstev pri razvoju Slovenije. Vsi skupaj delamo 
pomembno in plemenito delo. Veselil se je, da je bilo srečanje organizirano v Lipici, v 
prelepem delu Slovenije. 

Zapisnik pripravila:
Janika Gregorič Zečevič
Sekretarka Odbora za spremljanje
Programa EKP v obdobju 2021–2027



KONČNI SKLEPI

2. seja Odbora za spremljanje Programa evropske kohezijske politike 
v obdobju 2021–2027, Lipica, hotel Maestoso, četrtek, 9. november 2023

Sklep: Odbor za spremljanje Programa evropske kohezijske politike v obdobju 
2021–2027 je sklepčen.

Sklep št. 1: Odbor za spremljanje sprejme predlagani dnevni red. 

Sklep št. 2: Odbor za spremljanje Programa evropske kohezijske politike v 
obdobju 2021–2027 potrdi Zapisek 1. redne seje Odbora za spremljanje Programa 
evropske kohezijske politike v obdobju 2021–2027.

Sklep št. 3: Odbor za spremljanje se je seznanil z napredkom pri izvajanju 
Programa evropske kohezijske politike v obdobju 2021–2027, krepitvijo upravnih 
zmogljivosti za javne institucije, partnerje in upravičence, stanjem izpolnjevanja 
omogočitvenih pogojev in napredkom pri izvajanju operacij strateškega pomena.

Sklep št. 4: Odbor za spremljanje se je seznanil s predstavitvijo načrtov ukrepov 
s strani posredniških teles in drugih partnerjev v obdobju 2021–2027.

Sklep št. 5: Odbor za spremljanje se je seznanil s predstavitvijo aktivnosti organa 
za računovodenje in revizijskega organa.

Sklep št. 6: Odbor za spremljanje se je seznanil s komunikacijskimi aktivnostmi 
vsebin evropske kohezijske politike 2021–2027.

Sklep št. 7: Odbor za spremljanje se je seznanil in potrdil Načrt vrednotenj 
kohezijske politike 2021–2027 ter Letni načrt vrednotenj 2024.

Sklep št. 8: Odbor za spremljanje se je seznanil s konceptom Novi evropski 
Bauhaus.

Sklep št. 9A: Odbor za spremljanje je potrdil Merila za izbor operacij v okviru 
Programa evropske kohezijske politike v obdobju 2021–2027, verzija 1.1, ki se 
spreminjajo v vsebini cilja politike CP4 ESRR. 

Sklep št. 9B: Odbor za spremljanje pooblašča organ upravljanja, da nadaljuje 
proces nadgradnje Meril za izbor operacij v okviru Programa evropske 
kohezijske politike v obdobju 2021–2027 in jih da v potrditev na redno ali 
korespondenčno sejo najkasneje aprila 2024.

                                                                             mag. Marko Koprivc
                                                    predsednik odbora za spremljanje
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